
Sammanträdesprotokoll Tillgänglighetsrådet den

21 februari 2025

Sammanträdets plats och tid
Folkets Hus, sammanträdesrum Grelsgård klockan 9.00 – 12.00

Beslutande
Karin Näsmark (S), ordförande

Håkan Espmark (M)

Marie-Louise Oscarsson (C)

Berit Berg (R)

Inger Gidlöf (SRF), tjänstgörande ersättare

Justerare
Berit Berg utses att justera protokollet, paragraf 1-5. Justeringen genomförs

digitalt.

Anslag/Bevis
Protokollet är justerat och tillgänglighetsrådet publicerar det på

kommunens webbplats under perioden fredag 14 mars 2025 till

måndag 7 april 2025. Protokollet förvaras på kommunkontoret i

Strömsund.

Underskrifter

Karin Näsmark, ordförande

Annika Eriksson, sekreterare

Berit Berg, justerare
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Justerare

Övriga närvarande
Annika Eriksson, sekreterare

Birgitta Zakrisson (R), ej tjänstgörande ersättare

Emelie Bergman, teknik- och serviceförvaltningen, § 3

Karl Texmo, teknik- och serviceförvaltningen, § 4

Håkan Sandberg, chef Strömsund Turism, § 4
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Diarienummer TR.2025.40

§ 1 Fastställande av föredragningslista

Yrkande

Ordföranden föreslår att tillgänglighetsrådet fastställer

föredragningslistan.

Tillgänglighetsrådets beslut
Föredragningslistan fastställs.
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Diarienummer TR.2025.43

§ 2 Protokoll från föregående sammanträde
Ordföranden går igenom protokoll från föregående sammanträde den

13 december 2024.

Yrkande

Ordföranden föreslår att tillgänglighetsrådet lägger föregående

protokoll till handlingarna.

Tillgänglighetsrådets beslut
Föregående protokoll läggs till handlingarna.
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Diarienummer TR.2024.860

§ 3 Taxa - Egenavgift för kommunal färdtjänst
Funktionshinderföreningarna upplever att egenavgift för kommunal

färdtjänst har höjts orimligt mycket när man åker längre sträckor.

Varken tillgänglighetsrådet eller pensionärsrådet har använts som

remissinstans inför beslut om höjd taxa.

Reumatiker som behöver åka långa sträckor för att delta vid

paraffinbad i Strömsund har inte längre råd att komma på

behandlingarna på grund av taxehöjningen.

Region Jämtland Härjedalen lägger numera ut all verksamhet på de

lokala Reumatikerföreningarna och då kan inte deltagare från

Strömsund få sjukresa för att delta i varma bad i Östersund. Möjlighet

till varma bad finns inte i Strömsunds kommun.

Emelie Bergman, teknik- och serviceförvaltningen, redovisar kostnader

för färdtjänst före höjning av taxan och i nuläget och visar en förenklad

tabell.

Kommunfullmäktige tog beslut om Taxa - Egenavgift för kommunal

färdtjänst den 12 juni 2024 § 83. Taxan är densamma som den

Regionala kollektivtrafikmyndigheten har för sina färdtjänstresenärer i

övriga kommuner i Jämtlands län (förutom Östersund). Strömsunds

kommuns taxa skiljer sig genom att egenavgiften rabatteras vid

samåkning med andra beställare.

Enligt praxis brukar inte råden tillfrågas när man ska besluta om

taxehöjningar. Däremot borde råden tillfrågas om utformningen av

taxor ska ändras.

Den nya taxan började gälla den 1 juli 2024. Den prisjusterades vid

årsskiftet med första justering den 1 januari 2025. Justering ska ske utifrån

KPI september, men att den vid ett negativt KPI inte regleras nedåt.

Den egenavgift som kunderna betalar täcker inte kommunens

kostnader för färdtjänst. Det är samåkningen som gör att man kan

minska kostnaderna. Budget 2024 låg på -1,7 miljoner kronor. Teknik-

och serviceförvaltningen har äskat att budgetbeloppet ska höjas.
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§ 3 fortsättning
Till ärendet noteras att Tillgänglighetsrådet och Pensionärsrådet

gemensamt lämnade synpunkter på Riktlinjer för färdtjänst vid

sammanträde den 25 mars 2024. Detta ärende har inte behandlats

vidare i kommunstyrelsen och beslut om riktlinjer har skjutits på

framtiden.

Yrkande

Ordföranden föreslår att tillgänglighetsrådet tar del av information om

beslutad taxa för färdtjänst.

Tillgänglighetsrådets beslut
Tillgänglighetsrådet tar del av information om beslutad taxa för

färdtjänst.

Beslutet skickas till

Emelie Bergman, teknik- och serviceförvaltningen

Richard Persson, teknik- och serviceförvaltningen
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Diarienummer TR.2025.41

§ 4 Aktuella tillgänglighetsfrågor
Ordföranden gör en genomgång av aktuella tillgänglighetsfrågor och de

åtgärder som har vidtagits.

Återvinningsstationer och belysning

Karl Texmo, teknik- och serviceförvaltningen, deltar i dialog gällande

återvinning i kommunen samt önskemål om belysning vid

återvinningsstationen på Näsviken, Strömsund.

Från och med hösten 2023 började kommunen med

matavfallsinsamling på grund av att lag infördes 2024 på att biologiskt

avfall ska separeras och materialåtervinnas.

Kommunen tog över ansvaret för insamling av hushållens

förpackningar från 1 januari 2024 på återvinningsstationerna. Arbete

pågår med att färdigställa cirka 90 återvinningsstationer i kommunen.

50 platser är klara i nuläget. De flesta finns i utkanterna av våra

samhällen och i större byar. Det har varit svårt att etablera nya platser i

närhet av bebyggelse. Kvartersnära glasbehållare för flerbostadshus

har ställts ut så att de finns inom gångavstånd.

2025 - 2026 kommer man att arbeta vidare med införande av

fastighetsnära insamling för små- och fritidshus med kärl vilket innebär

att man använder singelkärl för fastighetsnära insamling av

förpackningar i papper och plast. Återvinningsstationerna kommer att

vara kvar, men som en central uppsamlingsstation, CUS, och där ska

finnas insamling för tidningar, glas och metall för små- och fritidshus

med kärl. Målet är att kostnaderna inte ska belasta skattekollektivet.

Lagkravet ska vara uppnått till 1 januari 2027. Kläder lämnas på

återvinningscentralen.

Tillgängligheten upplevs som sämre efter nyordningen och flytt av

återvinningsstationerna. Teknik- och serviceförvaltningen behövde

snabbt hitta en ny plats för återvinningsstationen i centrala Strömsund

när Bilbolaget skulle bygga sin biltvätt. Bostadsrättsföreningar är själva

ansvariga för sophanteringen. Kommunen kan ställa ut kärl och har för

närvarande informationsträffar för berörda.
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§ 4 fortsättning
Målsättningen är att alla centrala uppsamlingsstationer ska förses med

belysning och asfalt där det är möjligt och ekonomiskt rimligt.

Teknik- och serviceförvaltningen arbetar i första hand för

fastighetsägarna. Turister hänvisas till campingen.

Matavfall töms var 14 dag. Förhoppningen är att det kommer att bli

mindre tömningar av gröna restavfallskärl när utsorteringen av

förpackningar och matavfall blir bättre.

Teknik- och serviceförvaltningen har begärt att man ska få större

rådighet för sin utformning av förpackningsinsamling. Att ta hänsyn till

lagkrav kräver att man har resurser och kan ta nödvändiga beslut.

Strömsund Turism

Möblemanget vid Folkets Hus, studietorget, har blivit mer tillgängligt.

Tillgänglighetsrådet ser positivt på att vara sakkunniga vid inköp,

ändringar av lokaler och vid byggnationer med mera.

Handikapptoaletterna vid Folkets Hus är låga och behöver handtag.

Birgitta Zakrisson tipsar om förhöjning till toaletter som finns på

marknaden.

Berit Berg föreslår att fåtöljer i entrén vid Folkets Hus kan vara högre.

Föreningar som bokar lokaler vid Folkets Hus har 0-taxa. Det innebär

att man har tillgång till lokalen och att man får duka och möblera

själva. Om man behöver hjälp med att ändra möbleringen inför ett

möte kan man kontakta Strömsund Turism för ett kostnadsförslag.

Håkan Espmark föreslår att tillgänglighetsrådet ska titta mer aktivt på

det vi upplever som problem i samhället, det ger mer tydlighet och vi

kan inhämta och ge information på plats.

På Strömsunds camping finns två stugor med ramp. Förslagsvis kan

nästkommande sammanträde förläggas till campingen då rådet gör en

tillgänglighetsrond.

Bankomat

Bankomat AB har fått beslut om att bankomaten är smutsig. Ingen

återkoppling har skett.
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§ 4 fortsättning

Yrkande

Ordföranden föreslår att tillgänglighetsrådet tar del av genomgång av

aktuella tillgänglighetsfrågor och att kommande sammanträde den 19

maj 2025 hålls i storstugan vid Strömsunds Camping då rådet gör en

tillgänglighetsrond.

Tillgänglighetsrådets beslut
1. Tillgänglighetsrådet tar del av genomgång av aktuella

tillgänglighetsfrågor.

2. Kommande sammanträde den 19 maj 2025 hålls i storstugan vid

Strömsunds Camping då rådet gör en tillgänglighetsrond.

Beslutet skickas till

Karl Texmo, teknik- och serviceförvaltningen

Richard Persson, teknik- och serviceförvaltningen

Håkan Sandberg, Strömsund Turism

Carina Wiik, kommunledningsförvaltningen
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Diarienummer TR.2025.42

§ 5 Tillgänglighetspriset 2025
Tillgänglighetspriset kommer att delas ut på Sveriges Nationaldag den

6 juni 2025.

Annons med information om möjligheten att nominera pristagare

kommer i slutet av februari att finnas i Strömsunds Gratistidning och på

kommunens hemsida. Sista datum för nominering är den 30 april 2025.

Yrkande

Ordföranden föreslår att tillgänglighetsrådet tar del av informationen.

Tillgänglighetsrådets beslut
Tillgänglighetsrådet tar del av informationen.

Beslutet skickas till

Gerd Sjöberg, informatör

Pernilla Gunnarsdotter Persson, informatör
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